

**វ៉ាក់សាំងបង្ការជម្ងឺ COVID-19**

ដូចដែលអ្នកស្គាល់វិស្វកូរ៉ូណា, ត្រូវបានគេស្គាល់ផងដែរថាជា COVID-19, គឺជាជំងឺដ៏គ្រោះថ្នាក់ដែលបានរាលដាលដល់គ្រប់ប្រទេសទាំងអស់នៅលើពិភពលោក។ នេះគឺនៅក្នុងរដ្ឋ Rhode Island, មានមនុស្សជាង ៨៥០០០ នាក់បានធ្លាក់ខ្លួនឈឺដោយសារ COVID-19, ហើយមានមនុស្សជិត ១៨០០ នាក់បានស្លាប់ដោយសារ COVID-19។

វ៉ាក់សាំងត្រូវបានបង្កើតឡើងដើម្បីការពារ ប្រជាជនពីការឆ្លងមេរោគ COVID-19, ហើយពួកគេកំពុងចាប់ផ្តើមចែកចាយវ៉ាក់សាំង។

វ៉ាក់សាំងគឺជាផលិតផលដែលជួយឱ្យរាងកាយរបស់មនុស្សបង្កើតភាពស៊ាំទៅនឹងជំងឺ, នោះគឺ, នៅពេលដែលមនុស្សម្នាក់ចាក់វ៉ាក់សាំង (ស្រីឬប្រុស) គាត់អាចប្រឈមនឹងជំងឺដោយមិនឆ្លងបាន។ ការចាក់ថ្នាំបង្ការគឺសំខាន់ណាស់ព្រោះវាមិនត្រឹមតែការពារអ្នកដែលចាក់វ៉ាក់សាំងនោះទេ, ប៉ុន្តែក៏អាចជួយការពារជំងឺពីការឆ្លងរាលដាលដល់អ្នកដទៃដែរ, ដូចជាសមាជិកគ្រួសារ, អ្នកជិតខាង, មិត្តរួមថ្នាក់, និងសមាជិកដទៃទៀតនៃសហគមន៍របស់អ្នក។

វ៉ាក់សាំង COVID-19 ថ្មីត្រូវបានធ្វើតេស្តយ៉ាងតឹងរឹងដើម្បីសុវត្ថិភាពមុនពេលត្រូវបានអនុញ្ញាតឱ្យប្រើប្រាស់នៅសហរដ្ឋអាមេរិក។ វ៉ាក់សាំង COVID-19 មិនមានផ្ទុកមេរោគទេហើយមិនមានហានិភ័យបង្កឱ្យមានជំងឺចំពោះអ្នកដែលចាក់វ៉ាក់សាំងនោះទេ។

វ៉ាក់សាំង COVID-19 ដែលកំពុងត្រូវបានប្រើនៅសហរដ្ឋអាមេរិកតម្រូវឱ្យមានការចាក់ចំនួនពីរដង។ ការចាក់លើកដំបូងចាប់ផ្តើមការពារមេរោគ, ប៉ុន្តែមនុស្សគ្រប់គ្នាត្រូវតែក្រលប់មកវិញក្នុងពីរបីសប្តាហ៍ក្រោយមក ដើម្បីមកចាក់ជាលើកទី២ ដើម្បីទទួលបានការការពារច្រើនបំផុតដែលវ៉ាក់សាំងអាចផ្តល់ជូន។

មនុស្សភាគច្រើនមិនមានបញ្ហាធ្ងន់ធ្ងរទេបន្ទាប់ពីបានចាក់វ៉ាក់សាំងរួច។ ផលប៉ះពាល់ខ្លះៗដែលមនុស្សបានជួបគឺ ដែរបស់អ្នកអាចឈឺ, ឡើងក្រហម, ឬក្តៅអ៊ុនៗនៅពេលប៉ះ។ រោគសញ្ញាទាំងនេះច្រើនតែបាត់ទៅវិញដោយខ្លួនឯងក្នុងរយៈពេលមួយសប្តាហ៍។ មនុស្សខ្លះរាយការណ៍ថាឈឺក្បាលឬក្តៅខ្លួនពេលចាក់វ៉ាក់សាំង។ ផលប៉ះពាល់ទាំងនេះគឺជាសញ្ញាមួយដែលបង្ហាញថាប្រព័ន្ធភាពស៊ាំរបស់អ្នកកំពុងធ្វើអ្វីដែលបានសន្មត់ថាត្រូវធ្វើ។ វាកំពុងធ្វើការនិងបង្កើតការការពារជំងឺ។

កំរិតវ៉ាក់សាំងដែលបានទិញដោយទឹកប្រាក់របស់អ្នកជាប់ពន្ធអាមេរិក  
នឹងត្រូវផ្តល់អោយគ្រប់គ្នាដោយមិនគិតថ្លៃ។ ទោះយ៉ាងណាក៏ដោយ,  
អ្នកផ្តល់វ៉ាក់សាំងនឹងអាចគិតថ្លៃពីរដ្ឋបាលសម្រាប់ការចាក់ថ្នាំបង្ការរោគទៅនរណាម្នាក់។

អ្នកផ្តល់ថ្នាំបង្ការអាចទទួលបានថ្លៃសេវានេះដោយសាធារណៈជនឬដោយក្រុមហ៊ុន  
ធានារ៉ាប់រងឯកជនរបស់អ្នកជំងឺឬសម្រាប់អ្នកជំងឺដែលមិនមានធានារ៉ាប់រង,ដោយធនធាននិងសេវា  
កម្មសុខភាពមូលនិធិសង្គ្រោះរបស់រដ្ឋបាល។

រដ្ឋនីមួយៗមានផែនការផ្ទាល់ខ្លួនសម្រាប់អ្នកណាដែលនឹងត្រូវចាក់វ៉ាក់សាំងមុនគេ  
និងថាតើវ៉ាក់សាំងនឹងត្រូវចែកចាយយ៉ាងដូចម្តេច។  
បុគ្គលិកថែទាំសុខភាពនិងមនុស្សចាស់នឹងត្រូវចាក់វ៉ាក់សាំងមុនគេ។ លើសពីនេះ  
ការចែកចាយដំបូងនៃរដ្ឋ Rhode Island នឹងត្រូវបានចេញសេចក្តីណែនាំបន្ថែមទៀតនៅថ្ងៃខាងមុខ។  
ស្វែងរកព័ត៌មានបន្ថែមនៅ [www.C19vaccineRI.org](http://www.C19vaccineRI.org) ។